
EPK juhatuse koosolek 15. mai 2025     Protokoll nr 4/2025 
 
 
Algus kell 11.00  
Lõpp kell 11.45 
Zoom-keskkonnas 
 
Osalesid: Moonika Haukanõmm, Alar Õige, Rein Loik, Toomas Sepp, Matz Topkin, Rainer Vakra   
Puudusid: Toomas Kasemaa, Kristo Ringas 
Lisaks osales: Signe Falkenberg 
Koosoleku juhataja: Monika Haukanõmm 
Protokollija: Signe Falkenberg 

Päevakord: 

1. Uute liikmete vastuvõtt 

2. 2025. aasta eelarve muudatused 

 
PP 1  Uute liikmete vastuvõtt 

Liikmeavalduse esitanud kandidaatidega kohtusid Monika Haukanõmm, Alar Õige, Rein Loik, Matz 
Topkin ja Signe Falkenberg. Antakse ülevaade kohtumistest. 

Eesti Ratsaspordiliit (ERL) - kohtusime 6. mail 

Eestis olemas 4-5 klassifitseeritud pararatsutajat. Ratsutajad on leitud oma kanalite kaudu - klubid, 
tallid. Tegeleda soovitakse pararatsutamisega, erivajadustega muud ratsutajad jäävad hipoteraapia 
tasemele. ERL-il on 56 liikmesklubi, ca 10 tegelevad pararatsutamisega, põhiliselt Lõuna-Eesti ja 
Tartu kant.  

Olemas on rahvuslik klassifitseerija, tehtud on parasõidu kohtunike koolitusi. Planeeritakse mõnda 
pararatsutamise võistlust koos koolisõidu võitlustega, ehk 3-4 võistlust aastas. Arutasime nn 
“Avatud tallide päevade” raames pararatsutamise tutvustamist, treenerite koolitamist Olympia 
Solidarity raames. 

Ootus EPK-le - info jagamine, ühised koolitused, ala tutvustamine. 

Eesti Ronimisliit (ERoL) - kohtusime 8. mail 

Liidus on ca 1500 harrastajat, tegutsetakse Tallinnas, Tartus, Pärnus, Hiiumaal, Rakveres, Sauel jm. 

Pararonimist on proovitud Emajõe koolis 2008-2009, 2014 käisid Eesti treenerid õppimas Inglismaal, 
2014 proovisid liitpuuded Heleni koolis, 2024 saadi uus hoog sisse. Eelmisel nädalal tutvustati 
pararonimist Laagna kooli lastele. 

Pararonimises ronitakse köiega, mitte kiiruse, vaid tehnilise raskuse peale. Klasse on 10, ronivad 
nägemis- ja liikumispuudelised. 

Liidu tasemel on moodustatud pararonimise töörühm. Rahvusvaheline alaliit toetab tugevalt, 
avaldus on esitatud IPC liikmeks saamiseks. Pararonimine on demoalana LA28 programmis.  

EPK-ga koostöös: kutsetaseme koolitustesse paraosa sisse, promoda meie üritustel (näit. Rakvere 
kergejõustiku MV-l), uued ronimiskohad ligipääsetavad, pakkuda ja julgustada uut ala proovima, 
ühisprojektid, suunata sobivad sportlased ala proovima. 



Liit on entusiastlik ja pühendunud, väga valmis tegutsema - käidud on Laagna koolis ja plaanis 
liikuda mujalegi. Sügisel avatakse uus hall Peterburi tee, avamisel plaanis tutvustada pararonimist. 

Eesti Jalgratturite Liit (EJL) – kohtusime 9.mail 

Pararattur on osalenud Rio POM-il, osaletud MM-idel üle 10 aasta. 

Eesti MV raames eraldistardi sõit pararatturitele (sel aastal 21.juuni). Liidu juhatuses vastutavaks 
Enn Veskimägi. Hetkel teadaolevalt tegelemas 5-6 pararatturit, ala on UCI all.  

Eesmärgiks koolitada koostöös EPK-ga treenereid ( teha nende hulgas kõigepealt küsitlus), 
kohtunike koolitus võimalik UCI poolt. Plaanis rahvusliku klassifitseerija koolitus. Tõsta klubide ja 
treenerite valmisolekut võtta omale treenima pararattureid - selleks viia EKR kutsetaseme 
koolitustesse sisse paraala tutvustus. 

M.Haukanõmm: Teen ettepaneku otsustada liikmeksvõtmise üle kõigi kolme puhul ühise 
hääletusega.  

Juhatuse liikmed nõustuvad. 

Otsuse ettepanek: 

Võtta nimetatud kolm alaliitu vastu EPK liikmeks: kõik on POM programmi alad, kõik tegelevad 
juba praegu parasportlastega, kõigil on tahe ala Eestis edasi arendada, kõikidel on rahvusvahelise 
alaliidu toetus. 

Hääletus: Poolt:   6  Vastu ei ole keegi 

Otsus: Eesti Ratsaspordiliit, Eesti Ronimisliit ja Eesti Jalgratturite Liit võtta vastu EPK liikmeks. 
Liitumise kuupäevaks lugeda 15.mai 2025. 

 

2.  2025.aasta eelarve muudatused 

S.Falkenberg selgitab eelarve muudatusi. 
 
1. Triatloni eelarve riigi toetuse osas: 
võistluskulude vähendamine riigi toetuse arvelt -4500.- euro võrra 
EPK reservi suurendamine riigi toetuse arvel +4500.- euro võrra 
Põhjus: Juursalu tervislikel põhjustel ei saa osaleda 1. poolaasta võistlustel 
 
2. Kurlingu eelarve toetajate ja EPK jäägi osas: 
suurendamine +12000.- Invaru lepingu arvelt (ettevalmistus POM-iks)  
vähendada varustuse kulusid EPK jääkist  -1500.- 
suurendada reservi EPK jäägist   +1500.-  
 
3. El. saalihoki varustuse toetus +6000.- (Invaru leping 2025) 
Teised ratastoolialad +2000.- varustuseks (Invaru leping 2025) 
Põhjus: Invaru 2025. aasta leping tuleb üle EPK-sse 
 
4. Nefab toetus + 1050.- R.Liksor ja + 9000.- ratastoolitennis 
Nefabi toetusega Liksorile 9700.- ja ujumise MM-ile 1250.- ulatuses oli arvestatud, lisandub +1050.-. 
Lisaks tuleb üle Nefabi toetus EIL-i ratastoolitennisele 9000.- ulatuses. 
 



5. IPC Grant +4000.- ujumise MM-ile (Topkin ja Indrikson), saime toetuse IPC-lt 
 
6. Lisada reservi jagamata toetused: 
Tallinna Vesi toetusest 1750.- 
Jyski toetusest 5000.- 
 
7. Koduleht ja IT-lahendused, sh viirusetõrjed, back-up ja muu +3000.- reservist EPK jäägi arvelt 
 
8. Turundusprojektid vähendada - 7000.- toetajate arvelt 
Põhjus: Toyota maksab Lennujaamale meie näituse rendipinna  
 

KOKKU riik IPC grant  Toetajad EPK jääk  ∑ enne* ∑ pärast* 

Triatlon  -4500    18500 14000 
Kurling   +12000 -1500 31000 41500 
EL. saalihoki   +6000  10500 16500 
Muud rt alad   +2000  0   2000 
R.Liksor   +1050  12100 13150  
Rt tennis   +9000  11500 20500 
Ujumise MM  +4000   25750 29750 
IT-lahendused    +3000   5200   8200 
Turundusprojektid   -7000  14500   7500 
Reserv    -3000  
Reserv +4500  +6750 +1500 25055 34805     . 
KOKKU muutus 0 +4000 +29800    0   xxx   xxx  
 

*..Kogu 2025 eelarve, kokku enne ja kokku pärast muudatust 
 

KOKKUVÕTE=1114600 

Riigi toetus IPC Grant KOV     Äritulu    Toetajad OVM     Jääk          KOKKU 
     +vahendus       . 

EPK eelarve enne muudatusi 
860 000 0         22 300    51 500     43 850 8 450    94 700      1 080 800 
 
EPK eelarve kogumaht muudatuste järgselt: 
860 000 4000         22 300    51 500     73 650 8 450    94 700      1 114 600 

Muutus % 
0  4000  0       0      40,46    0      0  3,03   

Otsuse ettepanek: 

Kinnitada ettepandud eelarve muudatused. 

Hääletus:   Poolt: 6 Vastu ei ole keegi 

Otsus: Kinnitada 2025. aasta eelarve muudatusettepanekud. 

 

Koosoleku juhataja   M.Haukanõmm 

Koosoleku protokollija  S. Falkenberg 


